

國立臺灣師範大學延長徵求第15任校長候選人徵求啟事

- 一、公開徵求本校校長候選人,任期自115年2月22日起至119年2月21日止,歡迎符合資格者參與遴選。校長任期為4年,依相關規定得續聘一次。
- 二、依《教育人員任用條例》第33條及《本校校長遴選組織及運作辦法》第11條規定, 本校校長候選人之資格及條件如下:
 - (一)就任校長時(民國 115 年 2 月 22 日)年齡未滿 65 歲(需於民國 51 年 2 月 23 日以後出生)
 - (二)應曾擔任專任教授5年以上及具有4年以上之教育行政或學術行政經驗,並符合《教育人員任用條例》第10條、《教育人員任用條例施行細則》第13條及本校校長遴選組織及運作辦法第11條之規定。
 - (三) 具備下列各項條件:
 - 1. 公認之學術成就與聲望。
 - 2. 高尚之品德情操。
 - 3. 卓越之行政領導能力。
 - 4. 前瞻之大學教育理念。
 - 5. 有爭取及妥善運用資源之能力。
 - (四)本校校長候選人應超越政治、宗教、黨派等利益,以書面承諾於擔任校長期間, 不得兼任任何政黨職務。
- 三、依《本校校長遴選組織及運作辦法》第12條規定,校長候選人依下列方式推薦之:
 - (一)中央研究院院士3人以上之連署,得推薦1人。
 - (二)國內外大學校院教授、副教授、助理教授、學術研究機構研究員、副研究員、助研究員(助理研究員)10人以上之連署,得推薦1人。
 - (三)本校校友30人以上之連署,得推薦1人。
 - (四)內政部核准成立之各學術專業團體,經各該團體正式議決,得推薦1人。
 - (五)本校學生會,經該會正式議決,得推薦1人。
- 四、推薦期間:即日起至114年8月25日下午5時止。
- 五、收件方式:請至本校第15任校長遴選專區(www.election.ntnu.edu.tw),點選「表單下載」,下載相關應備表件並填寫寄送。
 - (一)電子郵件寄至:election@ntnu.edu.tw
 - (二)掛號郵寄至:10610臺北市大安區和平東路1段162號/秘書室第一組,收件者「國立臺灣師範大學第15任校長遴選委員會」。
 - (三)資料應於公告之收件截止日<u>(114年8月25日下午5時)</u>前,將所有書面資料 (含紙本及電子檔案)寄(送)達本會(以送達本會或本校收發單位為準),逾 期不再受理;若寄出後3天內未收到本會回覆,敬請來電確認。
 - (四)本校校長遴選委員會聯絡資訊如下:

聯絡地址:10610臺北市大安區和平東路1段162號

上班時間:週一至週五,08:30-17:30

聯絡人:秘書室第一組劉組長、張小姐

電話:(02)77491015、77491017

電子郵件: election@ntnu.edu.tw

六、歡迎符合資格者參與遴選,有關遴選資訊及相關公告請至本校網站首頁(http://www.ntnu.edu.tw)點選「校長遴選」專區參閱。

國立臺灣師範大學校長遴選委員會 敬啟





Extended Search for the 15th President of National Taiwan Normal University

- 1. National Taiwan Normal University (NTNU) is now publicly calling for nominations for the position of the 15th University President. The term of appointment shall commence on February 22, 2026, and conclude on February 21, 2030. Qualified individuals are encouraged to apply. The presidential term is four years, with the possibility of reappointment for one additional term in accordance with relevant regulations.
- 2. In accordance with Article 33 of the Act Governing the Appointment of Educators and Article 11 of the NTNU Directives for the Organization and Operation of the Presidential Selection Committee, the eligibility requirements and qualifications for candidates are as follows:
 - (1) The candidate must be under 65 years of age as of the date of appointment (i.e., born on or after February 23, 1962).
 - (2) The candidate must have at least five years of experience as a full-time professor and at least four years of experience in educational or academic administration. The candidate must also meet the requirements stipulated in Article 10 of the Act Governing the Appointment of Educators, Article 13 of the Enforcement Rules of Act Governing the Appointment of Educators, and Article 11 of the NTNU Directives for the Organization and Operation of the Presidential Selection Committee.
 - (3) The candidate must possess the following qualifications:
 - a. Recognized academic accomplishments and reputation
 - b. Exemplary moral character and integrity
 - c. Proven administrative and leadership abilities
 - d. A visionary philosophy for higher education
 - e. Competence in securing and effectively managing resources
 - (4) Candidates must demonstrate political, religious, and partisan neutrality. A written commitment must be provided, affirming that the candidate will not concurrently hold any position within a political party during the presidential term.
- 3. In accordance with Article 12 of the NTNU Directives for the Organization and Operation of the Presidential Selection Committee, presidential candidates may be nominated through one of the following methods:
 - (1) Joint nomination by three or more Academicians of Academia Sinica.
 - (2) Joint nomination by ten or more individuals holding the position of professor, associate professor, assistant professor, research fellow, associate research fellow, or assistant research fellow at universities or academic research institutions in Taiwan or abroad.
 - (3) Joint nomination by thirty or more alumni of National Taiwan Normal University.
 - (4) Nomination by academic or professional organizations officially approved by the Ministry of the Interior, following a formal resolution by the respective organization.



- (5) Nomination by the NTNU Student Association, following a formal resolution passed by the Association.
- 4. Submission Period for Nomination: Open until 5:00 p.m. on August 25, 2025.
- 5. Submission Method: Please visit the official website of the 15th Presidential Selection Committee of NTNU (www.election.ntnu.edu.tw), click on "Form Download," and complete and submit the required documents by email or by registered mail.
 - (1) Submission by email: Please send the documents to election@ntnu.edu.tw.
 - (2) Submission by registered mail: Please address the envelope to:

 The Presidential Selection Committee for the 15th President of National Taiwan
 Normal University

c/o Division 1, Office of Administrative Affairs

No. 162, Section 1, Heping East Road, Da'an District, Taipei 10610, Taiwan

- (3) All required documents (for both hard copies and digital files) must be delivered to the Committee or the NTNU Mailroom no later than 5:00 p.m. on August 25, 2025. Late submissions will not be accepted. If no confirmation is received from the Committee within three working days of delivery, please contact the Committee to confirm receipt.
- (4) Contact information for the Presidential Selection Committee
 Address: No. 162, Section 1, Heping East Road, Da'an District, Taipei 10610,
 Taiwan

Office Hours: Monday to Friday, 08:30 - 17:30

Contact Persons: Director Ching-Hua Liu or Eva Chang, Division 1, Office of Administrative Affairs

Telephone: 886-2-77491015; 886-2-77491017

Email: election@ntnu.edu.tw

6. Qualified individuals are cordially invited to join the selection process. For detailed information and related announcements, please visit the NTNU official website (http://www.ntnu.edu.tw) to navigate to the "President Search" section.

Issued by the Presidential Selection Committee of National Taiwan Normal University